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روغن موتور ایرانی تائیدیه بنز را گرفت
مدیر عامل ش�رکت نفت س�پاهان گفت: در یک ماه گذشته موفق به اخذ تاییدیه 
بن�ز آلمان برای محصولی با اس�تاندارد جهانی با نام برند مگلوب ش�دیم، همزمان 
در حال مذاکره با س�ه خودروس�از بزرگ هس�تیم تا مجموعه تاییدیه ها را افزایش 

دهیم.
به گزارش ایسنا، محمد حسین رزاقی در نشست خبری با بیان اینکه تاییدیه خودروسازان 
به این ترتیب است که علاوه بر فرمولاسیون فرآیند تولید و بسته بندی را نیز تایید می کنند 
همچنی��ن عملکرد روغ��ن موتور نیز با توجه ب��ه ویژگی موتور باید تایید ش��ود، اظهار کرد: 
بنابراین روغن موتور مگلوب فراتر از اس��تانداردهای ای پی آی جهانی بوده و اتفاق بزرگی را 
در صنعت روغن موتور کش��ور رقم زده است. وی درباره گرید مگلوب ادامه داد: این محصول 
برای اتومبیل های کلاس یک جهانی است که قبلا وارد می کردیم اما اکنون مهمترین تمرکز 
ما کمک به عدم نیاز به واردات برای خودروهای مدل بالاست که منجر به حفظ عرضه کشور 
نیز خواهد ش��د. رزاقی در پاس��خ به سوالی در خصوص فروش کشتی های این شرکت گفت: 
از ۸ فروند کشتی نفتکش  این شرکت، دودستگاه باقیمانده بود که به دلیل فرسودگی و سن 
بالای این کش��تیها نگهداری شان مقرون به صرفه نبود و با توجه به قوانین بین المللی، صرفا 
در یک مسیر خاص به سمت هندوستان قابلیت استفاده داشتتند؛ بنابراین بهترین راه فروش 
این کشتیها بود که آخرین آنها اخیرا به فروش رفته است. وی در ادامه در خصوص مطالبات 
معوقه از وزارت نفت گفت: این مطالبات در ابتدا ۱۰۲ میلیون دلار بود که با مس��تندات این 
شرکت به ۱۱۰ میلیون دلار افزایش یافت که پرونده در دست بررسی است تا پیش از مجمع، 
بخش��ی از این مطالبات در صورت های مالی منعکس ش��ود که با توجه به اهمیت بررس��ی 
کامل تر، موفق نشدیم و همچنان پرونده مفتوح است و امید است در آینده ای نزدیک، شاهد 

وصول این مطالبات باشیم.
مدیرعامل ش��رکت نفت س��پاهان رشد فروش حجمی این شرکت را ۱۰ درصد و رشد پنج 
ماه��ه را پنج درصد عنوان کرد و گفت: این میزان بالاترین رش��د بین ش��رکت های روانکار 

است.

انتقاد سازمان امور اراضی به مصوبه اخیر مجلس

احتمال تبدیل اتاقک های کارگری به ویلا!
معاون حفظ کاربری س�ازمان امور اراضی با انتقاد از مصوبه اخیر مجلس ش�ورای 
اس�لامی در مورد بلامانع بودن احداث اتاقک نگهبانی در اراضی کش�اورزی بدون 
تعیین حدود و ثغور زمین گفت: لازم الاجرا شدن این مصوبه عواقب متعددی برای 

بخش کشاورزی به دنبال خواهد داشت.
به گزارش ایس��نا، چندی پیش مجلس ش��ورای اس��لامی در راس��تای رفع موانع تولیدات 
کشاورزی و تقویت امنیت غذایی طی مصوبه ای اعلام کرد که ساخت استخر و انباری، احداث 
اتاقک نگهبانی نیز در اراضی کشاورزی تغییر کاربری محسوب نمی شود و ساخت این اتاقک 
ها بدون نیاز به اجازه کمیس��یون تبصره )۱( ماده )۱( قانون حفظ کاربری اراضی کش��اورزی 
و تنها با مجوز س��ازمان جهاد کشاورزی اس��تان ها بلامانع است. مصوبه ای که سازمان امور 
اراضی کشور معتقد است اجرای آن منجر به تفکیک و خرد شدن اراضی کشاورزی و کاهش 
تولید می شود. صفدر نیازی شهرکی، معاون حفظ کاربری و یکپارچگی سازمان امور اراضی 
کشاورزی در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه در ماده )۱۱( طرح تقویت امنیت غذایی کشور و 
رفع موانع تولیدات کشاورزی که در مجلس تصویب شد، حدود و ثغور اراضی کشاورزی برای 
احداث اتاقک نگهبانی مشخص نشده است، گفت: با توجه به مذاکرات نمایندگان مجلس در 
رس��یدگی به این ماده اکنون برداش��ت از این مصوبه این است که در هر مساحتی از اراضی 
کش��اورزی حتی در سطح ۵۰۰  متر مربع می توان اتاقک نگهبانی ایجاد کرد و همین عامل 
در نهایت موجب خرد شدن اراضی کشاورزی می شود؛ در حالی که یکی از سیاست های مهم 

وزارت جهاد کشاورزی یکپارچه کردن اراضی با هدف افزایش بهره وری است.
وی ادامه داد: بر اساس مطالعاتی که در مورد ۱۰ کشور دنیا انجام داده ایم، احداث اتاقک 
کارگری و نگهبانی در اراضی کش��اورزی بدین صورت س��ابقه ندارد و در بسیاری از کشورها 
مجوز تغییر کاربری را هیات دولت تصویب می کند؛ در صورتیکه در صورت اجرایی شدن این 

قانون تشخیص تغییرکاربری از کمسیون تبصره ۱ ماده ۱ نیز گرفته می شود.  

 استان های کم برخوردار؛ 
میزبان کمترین طرح های صنعتی

جدیدترین آمار وزارت صنعت، معدن و تجارت )صمت( نشان می دهد که تا پایان 
خ�رداد ماه امس�ال نزدیک به ۷۵ درصد کل طرح های در دس�ت اج�را کمتر از ۲۰ 
درصد پیش�رفت فیزیکی داش�ته و اس�تان های محروم میزب�ان کمترین طرح های 

صنعتی هستند.
به گزارش ایس��نا، بر اس��اس این آمار از بین ۷۶ هزار و ۵۴۱ طرح در دس��ت اجرا تا پایان 
خرداد امسال حدود ۵۷ هزار و ۱۴۱ طرح معادل ۷۴.۶ درصد کل طرح ها کمتر از ۲۰ درصد 
پیش��رفت فیزیکی، ۱۵ هزار و ۷۳۹ طرح معادل ۲۰.۵ درصد بین ۲۰ تا ۸۰ درصد و ۳۶۶۱ 

واحد معادل ۴.۷ درصد کل طرح ها بیش از ۸۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته اند.
اخیرا مدیرعامل س��ازمان صنایع کوچک و ش��هرک های صنعتی ایران، مس��ائل مربوط به 
تحری��م و تامین نقدینگ��ی را در بالا بودن تعداد طرح های با پیش��رفت فیزیکی کمتر از ۲۰ 
درصد را موثر دانسته و گفته بود که برخی هم اهلیت نداشتند و فقط می خواستند زمین را 
نگه دارند تا گران شود که در این زمینه سختگیری ها و مشوق هایی در نظر گرفته شده است. 
همچنین بیشترین طرح های در دست اجرا، طرح هایی با اشتغال ۱۰ تا ۵۰ نفر کارکن است 
که ۴۷ هزار و ۳۱۳ طرح معادل بیش از نیمی از کل طرح ها را شامل می شود. ۲۲ هزار و ۲۹۵ 
طرح در دست اجرا نیز کمتر از ۱۰ نفر کارکن دارند و تعداد طرح های با ۵۰ تا ۱۰۰ نفر کار 

کن و بیش از ۱۰۰ نفر کارکن نیز به ترتیب ۴۱۶۲ طرح و ۲۷۷۱ طرح بوده است.

وجود بیش از ۱۱ هزار تشکل کارگری در کشور
بر اس�اس اع�لام معاونت رواب�ط کار وزارت تعاون، کار و رف�اه اجتماعی ۱۳ هزار 
و۸۷۴ تش�کل کارگری و کارفرمایی در کش�ور وجود دارد که از این تعداد ۱۱ هزار 

تشکل، کارگری و بیش از ۲۷۰۰ تشکل کارفرمایی هستند.
به گزارش ایسنا، تشکل های کارگری در تحقق مطالبات کارگران اعم از وضعیت معیشت، 
حقوق و دستمزد، بیمه و قراردادهای کار و تشکل های کارفرمایی در پیگیری و حل مشکلات 

بنگاههای اقتصادی و مطالبات کارفرمایان از دولت نقش بسزایی دارند.
ایجاد و توس��عه تش��کل های کارگری و کارفرمایی به عنوان بازوان توانمند وزارت کار می 
تواند موجب افزایش بهره وری، ارتقای کیفیت تولید و بهبود عملکرد واحدهای تولیدی شود. 
بی تردید حضور نمایندگان تش��کل های کارگ��ری و کارفرمایی در مراجع تصمیم  گیر اعم از 
ش��ورای عالی کار، سازمان تامین اجتماعی، شورای عالی حفاظت فنی، شورای عالی اشتغال 
و مراجع تش��خیص و حل اختلاف می تواند در دف��اع از حقوق و مطالبات جامعه کارگری و 

کارفرمایی مثمرثمر باشد.
حاتم ش��اکرمی، معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره وضعیت تشکل 
ها در کش��ور می گوید: در حال حاضر بر اساس قانون، چهار تشکل کارگری اصلی در کشور 
فعالیت دارند که ش��امل ش��ورای اسلامی کار، جامعه اس��لامی کارگران، انجمن های صنفی 
کارگری و کانون کارگران بازنشسته می شود. وی می افزاید: ۱۳ هزار و ۸۴۷  تشکل کارگری 
و کارفرمایی در کشور وجود دارد که از این تعداد ۱۱ هزار و ۶۸ تشکل به تشکل های کارگری 

و ۲۷۷۹ تشکل نیز به تشکل های کارفرمایی مربوط هستند.

با هدف توسعه بخش پایین دستی نفت انجام می شود؛

 کاهش خوراک واحدهای پالایشی با استفاده از
»نفت سنتزی« در پالایشگاه ها

مدیرعامل ش�رکت نفت سپاهان گفت: استفاده از نفت سنتزی در پالایشگاه های 
کشور، باعث کاهش تولید خوراک واحدهای روغن سازی شده است.

به گزارش ایرنا، »محمدحس��ین رزاقی« در نشستی خبری با اشاره به اینکه تامین خوراک 
»لوب��کات« به عن��وان ماده اولیه تولید روغن موتور با مش��کل مواجه بوده اس��ت، ادامه داد: 

مهمترین دلیل کمبود خوراک لوبکات، استفاده از نفت سنتزی در پالایشگاه ها بوده است.
به گفته رزاقی، »نفت سنتزی« ترکیبی از نفت خام و میعانات گازی است و به همین دلیل 

سهم تولید فرآورده های سنگین تر مانند لوبکات در سبد پالایشگاه ها کاهش داشته است.
وی تاکید کرد: بر اس��اس آمار بورس کالا، از ابتدای س��ال جاری تا ۱۵ ش��هریور ماه حجم 
لوبکات معامله شده پالایشگاه تهران و اصفهان در این بورس نسبت به مدت مشابه سال قبل 

۱۳۰ هزار تن معادل ۳۰ درصد کاهش داشته است.

وزی�ر صنع�ت، مع�دن و تجارت )صم�ت( به 
فع�الان صنع�ت س�یمان اطمینان خاط�ر داد 
ک�ه مخالف ج�دی تصمیم�ات خلع الس�اعه و 
مشکل س�از است و رفع مش�کلات این صنعت 
با کمک بخش خصوصی در حال پیگیری است. 
وی گفت س�اخت ٤ میلیون واحد مس�کونی تا 

سال ١٤٠٤ امکان پذیر است.
به گزارش ایسنا، سیدرضا فاطمی امین در نشست 
با انجمن ها، تش��کل ها و فعالان حوزه تولید س��یمان 
ک��ه در محل این وزارتخانه برگزار ش��د، ضمن تاکید 
براینکه  وزارت صمت به دنبال تصدی گری نیس��ت و 
رویکرد مشورت با بخش خصوصی و اولویت گذاری ها 
و قاعده گذاری ه��ا را دنبال می کن��د، تصریح کرد: ما 
در دولت بایس��تی چهار اقدام را به درس��تی پیگیری 
کنی��م.  وی گف��ت: اولویت گذاری بر طب��ق منابع و 
فرصت ه��ا، تدوین قاعده ها برای بسترس��ازی حرکت 
بخش خصوصی و کس��ب و کارها و تسهیل کسب و 
کارها در این مسیر چهار رویکرد اصلی فعالیت ماست 
 و لازم است به یک برنامه مشترک بین این وزارتخانه 

و فعالان اقتصادی برسیم.
وزی��ر صنعت، معدن و تجارت ب��ا بیان اینکه بطور 
مثال در صنعت خودرو، صادرات، نس��اجی، سیمان، 
فولاد و غیره باید بدانیم که به چه اولویت ها و اهدافی 
در کوتاه مدت و میان مدت باید برسیم و چه اقدامات 
و سیاس��ت های باید اجرایی ش��وند، اظهار کرد: این 
برنامه ها را با ذی نفعان به اش��تراک خواهیم گذاشت 
و س��پس از آن ها می خواهیم تا متناسب با اهداف به 

ما برنامه بدهند.
وی افزود: جلس��اتی از این دست برای رسیدگی به 
موضوع ص��ادرات در روزهای ابتدایی مهرماه )س��وم 
مهرماه(، صنعت خودرو )پنجم مهر ماه( و برای سایر 
حوزه ه��ا به ترتیب در نظر داری��م. اوایل آبان ماه نیز 
قرار بر رسیدگی به موضوع سیمان داشتیم که باتوجه 

به شرایط فعلی در اولویت قرار گرفت. 

در ادامه این نشس��ت فعالان ح��وزه معدن به بیان 
مسائل و مشکلات این صنعت پرداختند که از جمله 
مهمتری��ن آن ها می توان به موض��وع محدودیت های 
مص��رف ب��رق و فعالیت ها و بروز مش��کلات در نیمه 
دوم س��ال، با توجه به مشکلات تامین سوخت در پی 
س��رد ش��دن هوا و قطعی گاز، لزوم جبران خسارت 
از س��وی وزارت نیرو ب��رای واحدهای آس��یب دیده 
از قطعی ه��ای برق، افزایش هزینه ه��ای حمل ونقل، 
قیمت گ��ذاری دس��توری و ایجاد ران��ت برای دلالان 
این صنعت، اشاره کرد. پس از اظهار نظرهای فعالان 
صنعت سیمان و ابراز مشکلات فعلی، فاطمی امین با 
بیان اینکه مش��کلات شما فعالان صنعتی، مشکل ما 
نیز هس��ت و وظیفه ما این اس��ت که مشکلات را در 
س��طح کلان حل کنیم، تصریح کرد:  بنده به شخصه 
مخالف جدی تصمیمات خلق الس��اعه  هستم. حتی 
در صبح روز جلس��ه رای اعتماد ب��ه وزرا در مجلس 
شورای اسلامی، از س��وی برخی ها فشارهایی بر من 
وارد شد که »صادرات سیمان را ممنوع کن«، اما بنده 
ضمن اینکه اعلام کردم هنوز وزیر نشده ام تا بخواهم 

اقدامی کنم، با این پیش��نهادات مخالفت کردم.  وی 
افزود: درس��ت نیست و معنا ندارد، زمانی که بازرگان 
و تاجری قراردادی برای صادرات منعقد کرده اس��ت، 
با یک تصمیم سریع و خلق الساعه آن را منتفی کنیم. 
وظیفه م��ا “پیش بینی کردن” اس��ت و همانطور که 
شاهد بودید در قضیه اخیر سیمان نیز بدون تعزیراتی 

شدن موضوع و برخورد ضربتی، کار را پیش بردیم. 
وزیر صمت ضمن تاکید براینکه در حقیقت اقتصاد 
باید پیش بینی پذیر باش��د، گفت: اگر تخلفی صورت 
گیرد، این ما هستیم که مدعی خواهیم شد؛ لذا قطعا 
از فع��الان و صاحبان صنای��ع حمایت خواهیم کرد و 

متمرکز کار را پیش خواهیم برد. 
فاطمی امین ادام��ه داد: در حال حاصر موضوعات 
حمل ونق��ل، کاهش قیم��ت تمام ش��ده، پروژه های 
افزای��ش به��ره وری و تامی��ن س��وخت زمس��تانی 
برنامه هایی اس��ت که برای صنعت سیمان در دست 
پیگی��ری داریم و  در زمینه تامین برق نیز س��اخت 
بی��ش از ۱۰ هزار مگاوات نی��روگاه در بخش صنعت 
را با همکاری با وزارت نیرو در دس��تور کار داریم که 

فولادی ها در این زمینه پیش قدم شده اند.
مخاط�رات، احتمال وقوع و راه حل ها برای هر 

سه ماه آینده، از پیش برآورد خواهد شد 
وزی��ر صنعت، معدن و تج��ارت تصریح کرد: کار از 
ابتدای ش��هریور ماه آغاز ش��ده اس��ت و ما به تمامی 
دفاتر و سازمان های اس��تان ها نیز اعلام کرده ایم که 
برای س��ه ماه آینده برآورد مخاطرات داشته باشیم و 
به این منظور هر ماه یک برنامه پایش خواهیم داشت. 
همه بایس��تی گزارش  کنند که برای س��ه ماه آینده 
چ��ه مخاطراتی پیش بینی می ش��ود؟ چقدر احتمال 
وق��وع دارد؟ و چه راهکارهایی برای جلوگیری یا رفع 
آن ها وجود دارد؟ همه عاملان فروش بایس��تی برای 
کالاهای خ��ود فاکتور زده و آن را در س��امانه جامع 

تجارت اعلام کنند. 
وی ضمن اشاره به اینکه تا دو هفته دیگر نیز همه 
عرضه کنن��دگان بای��د در قالب این س��امانه فعالیت 
کنن��د، وگرنه اجازه خرید و فروش نخواهند داش��ت، 
گفت: تا دو هفته آینده نیز بر بازار س��یمان متمرکز 
خواهیم بود و  همه خرده  فروش��ان و عاملان فروش 
سیمان وارد سامانه تجارت و بورس خواهند شد تا در 
بورس و در حوزه عمده فروشی و خرده فروشی به یک 
روال معقول دس��ت یابیم. ای��ن زمینه، همه کالاها و 
زنجیره های مربوطه را در نظر داریم و فقط سیمانی ها 

نیستند که ورود آن ها به بورس مطرح شده است. 
 س�اخت ٤ میلیون خانه تا س�ال ١٤٠٤ امکان 

پذیر است
فاطمی امی��ن تاکید ک��رد: موضوع س��اخت چهار 
میلیون دستگاه خانه در افق سال ۱۴۰۴ مطرح است 
ک��ه امکان پذیر خواهد بود ورونق خوبی ایجاد خواهد 
کرد. س��اخت مس��کن و صادرات برای این وزارتخانه 
اهمیت بس��یار دارد و امیدواریم بتوانیم در قالب یک 
تعام��ل و همکاری، نمون��ه ای متعال��ی از حکمرانی 
هوشمند را به نمایش بگذاریم. تلاش ما این است که 

تمامی چالش ها پیگیری شوند.

مدیرعامل شرکت ملی پست با اش�اره به اجرایی شدن سامانه 
رصد هوش�مند توزیع کالا برای کالاهای پتروش�یمی، بیان کرد:  
رص�د هوش�مند کالا از هفته آینده به صورت پایل�وت در یکی از 
پتروش�یمی ها پیاده س�ازی می ش�ود و به س�ایر پتروشیمی ها و 

همچنین کالاهای دیگر تسری پیدا می کند.
رمضانعلی سبحانی فر در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه یکی از مباحث 
مهم کشور، بحث تنظیم بازار و توزیع عادلانه کالا و جلوگیری از قاچاق و 
دلالی بوده اس��ت، گفت: این موضوع مورد توجه و اهتمام بیشتر دولت ها 
بوده و دولت سیزدهم هم تاکید بر آن دارد و ما به لحاظ زیرساخت هایی 
که در ش��رکت ملی پس��ت فراهم کردیم هم به لح��اظ فناوری و هم به 
لحاظ شبکه مویرگی و ظرفیت های نیروی انسانی، پیشنهاد دادیم که در 
این بخش می توانیم به سیستم توزیع کالا کمک کنیم و پایش کالا را در 

کشور برای همه دستگاه ها داشته باشیم.
وی ادامه داد: از خردادماه بحث رصد هوشمند کالا را به صورت پایلوت 
در حوزه توزیع مرغ پیاده سازی کردیم و بخش هایی که دچار مشکل بود 
شناس��ایی ش��د. در کنار س��امانه جامع تجارت الکترونیک که در اختیار 
وزارت صمت اس��ت، سامانه هوشمند رصد کالا که یک فناوری پیشرفته  

در ش��رکت ملی پست اس��ت، قرار دارد و کالای تولیدی یا وارداتی را از 
مبدا، مقصد کالا، مسیر کالا در انبارها و خرده فروشی ها، حجم و ظرفیت 
کالا و زمان و مکان انتقال را مورد پایش قرار دهد و رس��ید الکترونیکی 
ارائه می دهد. مدیرعامل شرکت ملی پست بیان کرد: طی جلساتی که با 
مجموعه وزارت صمت و دستگاه های ذی ربط داشتیم، به زودی این بحث 
به صورت پایلوت در یکی از پتروش��یمی ها پیاده سازی می شود و به سایر 
پتروش��یمی ها و همچنین کالاهای دیگر تسری پیدا می کند که از طریق 

ای��ن فن��اوری بتوانیم رصد کالا را پایش کنیم و در اختیار دس��تگاه های 
مربوطه قرار دهیم. بدین منظور مقرر شد یکی از پتروشیمی ها به صورت 
پایلوت از هفته آینده وارد فاز اجرایی ش��ود و س��ازوکار اجرا را ببینیم تا 
در ماه های آینده این فرآیند به س��ایر پتروشیمی ها و کالاها تسری پیدا 
کند. ش��رکت ملی پست با استفاده از امکانات و ظرفیت های الکترونیکی 
رهگیری و رهس��پاری خود و بدون اس��تفاده از تجهیزات حمل و نقل و 
یا نیروی انس��انی، امکان رصد برخط کالا در شبکه توزیع را فراهم آورده 
اس��ت. از این رو مقرر ش��ده طرح رصد و توزیع هوشمند کالا برای مواد 
پتروشیمی، به منظور افزایش دقت در نظارت و کاهش هزینه ها و تخلفات 
احتمالی، به صورت آزمایشی با همکاری پسُت و وزارت صمت اجرا  شود.

بهره گیری از س��امانه "رصد هوش��مند توزیع کالا" که توس��ط شرکت 
ملی پس��ت ارائه ش��ده اس��ت، علاوه بر افزایش دقت در نظارت بر شبکه 
توزیع موجب کاهش هزینه های نظارت خواهد ش��د. مقرر شد این طرح 
به صورت آزمایش��ی عملیاتی و پس از مرتفع کردن مش��کلات احتمالی، 
به صورت ملی در سراس��ر کشور اجرا شود. اجرای این طرح در کنار سایر 
برنامه ه��ا و روش هایی نظارتی موجب تس��هیل نظارت و کاهش تخلفات 

احتمالی در نظام توزیع می شود.

رصد توزیع کالاها با راه اندازی سامانه هوشمند پست کشور

سخنگوی گمرک با بیان اینکه صادرات ایران به عراق در پنج ماه 
نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۳۱ درصد رشد 
را به ثبت رسانده، اعلام کرد: واردات ایران از عراق نیز در این مدت 

از نظر ارزشی ۴۳۰ درصد افزایش پیدا کرده است.
به گزارش از گمرک، س��ید روح الله لطیفی اظهار داشت: عراق دومین 
کش��ور خریدار کالاهای ایرانی در چند س��ال اخیر بوده که متاسفانه در 
س��ال گذشته به دلیل ش��یوع کرونا، چند مرز با این کشور ماه ها مسدود 
شد و مانند بسیاری از کشورها، تجارت با این کشور نیز در سال گذشته 

کاهش یافت.
وی افزود: در پنج ماه نخس��ت امس��ال و با بی اثر ش��دن آثار کرونا بر 
تجارت خارجی، روند تبادلات اقتصادی کشور رشد یافت و همین امر در 

خصوص عراق به عنوان دومین شریک صادراتی ایران نیز موثر بود.
لطیفی خاطرنشان کرد: صادرات ایران به عراق تا پایان مردادماه، بیش 
از ۱۲ میلیون و ۲۴ هزار تن به ارزش سه میلیارد و ۱۶۳ میلیون و ۳۴۳ 

هزار و ۲۴۸ دلار بوده که نس��بت به پنج ماه نخس��ت سال قبل، از لحاظ 
وزنی ۵۳ درصد و از لحاظ ارزشی ۳۱ درصد رشد را شاهد بودیم.

وی در خصوص واردات از کش��ور عراق نیز گفت: در پنج ماهه نخست 
امس��ال ۳۱۳ هزار و ۶۱۲ تن کالا ب��ه ارزش ۱۷۵ میلیون و ۹۸۹ هزار و 
۶۸۷ دلار نیز از عراق وارد ایران شده که نسبت به مدت مشابه سال قبل 
از لحاظ وزنی ۹۷۰ درصد و از لحاظ ارزش ۴۳۰ درصد رش��د را به ثبت 
رسانده است. بر اساس آخرین اعلام گمرک مجموع تجارت خارجی ایران 
در پنج ماهه نخس��ت سال جاری به ۵۹ میلیون و ۳۰۰ هزار تن به ارزش 
۳۴ میلیارد دلار رسید که با تراز یک میلیارد دلاری مثبت سهم صادرات 
۴۵ میلی��ون و ۵۰۰ ه��زار تن به ارزش ۱۷ میلی��ارد و ۶۶۱ میلیون دلار 
و س��هم واردات ۱۳ میلیون و ۸۰۰ هزار تن کالا به ارزش ۱۶ میلیارد و 

۶۳۱ میلیون دلار بود.

سخنگوی گمرک اعلام کرد:

افزایش ۳۱ درصدی صادرات به عراق در پنج ماه نخست ۱۴۰۰

ساخت ٤ میلیون خانه تا سال ۱٤٠٤ شدنی است
فاطمی امین در دیدار با تولیدکنندگان سیمان

وزیر جهاد کشاورزی:

 آبخیزداری نیازمند قانون و ردیف بودجه مستقل است
 بررسی مشکلات معیشتی کارگران

 در شورای عالی کار
وزیر جهاد کش�اورزی با تاکید بر هوشمندس�ازی منابع 
طبیعی گف�ت: آبخیزداری نیازمند قان�ون و ردیف بودجه 

مستقل است که باید هرچه سریعتر عملیاتی شود.
به گزارش خبرنگار ایرنا، »س��یدجواد س��اداتی نژاد« در مراسم 
پنجمین بزرگداش��ت ملی مقام جنگلبانان و ج��ان نثاران منابع 
طبیعی افزود: اکنون قانونی برای آبخیزداری در کشور نداریم که 

باید با سرعت، قانونی برای این موضوع تدوین شود.
وزیر جهاد کشاورزی اظهار داشت: منابع طبیعی جز میراث های 
ماندگار و بین نسلی است و آب و خاک چیزی نیست که براحتی 

بدست بیاید و از دست برود زیرا سالیان زیادی طول می کشد تا خاکی تولید و درختی به ثمر برسد.
وی تصریح کرد: وظیفه وزارت جهاد کشاورزی حفظ این میراث برای نسل های آینده است؛ امروز تخریب 
های زیادی در عرصه منابع طبیعی از جمله مرتعی، جنگلی و سفره های آب زیرزمینی  وجود دارد به طوری 
که در برخی نقاط کشور دچار سیل و سیلاب و حتی حریق جنگل ها می شویم. باید با حواس جمع مواظب این 
میراث بین نسلی باشیم. ساداتی نژاد اضافه کرد: در سال های اخیر اتفاقات خوبی در این بخش رخ داده و کشورهای 

دیگر از جمله چین می توانند از تجارب ما به عنوان نمونه در استان سیستان و بلوچستان بهره ببرند.
ضرورت استفاده از نگاه بومی برای حفاظت از منابع طبیعی 

وی با بیان اینکه ایران دارای ۱۳۵ میلیون هکتار عرصه منابع طبیعی اس��ت، گفت: حمایت ما حفاظت از 
منابع طبیعی کشور است که با هوشمندسازی می توانیم از جنگل خواری و تخریب آن جلوگیری کنیم.

عضو کابینه سیزدهم ادامه داد: به طور حتم باید از نگاه و دانش بومی بهره برده و تلاش کنیم با مشارکت 
مردم امور را پیش ببریم؛ البته باید اذعان کرد که اقدامات خوبی تا به امروز در حفاظت از جنگل ها و مراتع 

انجام شده است.
وی ادام��ه داد: چالش امروز ما خدماتی چون حقوق و مزایا، بیمه و نحوه اس��تخدام حافظان منابع طبیعی 

است که امیدواریم در برنامه هفتم توسعه کارهای خوبی در این زمینه انجام شود.
در این مراس��م که با حضور وزیر جهاد کش��اورزی و علی نیکزاد نائب رئیس مجلس شورای اسلامی برگزار 
شد، شبکه رادیویی منابع طبیعی و آبخیزداری در چهار استان کشور افتتاح و همچنین از کارت ویژه ضابطان 

قضایی برای جنگلبانان رونمایی شد.

رییس مجمع نمایندگان کارگران اس�تان تهران اصلاح 
ترکیب و س�اختار ش�ورای عالی کار را خواستار شد و بر 
ضرورت تش�کیل ماهانه جلسات ش�ورای عالی کار برای 

پرداختن به مشکلات معیشتی کارگران تاکید کرد.
محمدرض��ا تاجیک در گفتگو با ایس��نا، اظهار ک��رد: یکی از 
درخواس��ت های نمایندگان کارگری این است که هر ماه جلسه 
ش��ورای عالی کار برگزار ش��ود و مس��ائل مربوط به حوزه کار و 

مشکلات کارگری مطرح و حل و فصل شود.
وی ادامه داد: در دولت قبل این اتفاق نیفتاد و این مس��اله را 

بارها رس��انه ای کردیم. ش��اید بتوان گفت که در سال بیش از سه تا چهار جلسه شورا نداشتیم و برای تعیین 
دس��تمزد هم همیش��ه به آخر سال موکول می شد در حالی که این مس��اله به تعیین دستمزد شایسته برای 
کارگران کمک نکرده اس��ت. تاجیک افزود:درخواس��ت ما این است که جلسه ش��ورای عالی کار در خصوص 
بررسی راهکارهای کمک به کارگران و بهبود وضعیت معیشت آنها شکل بگیرد تا بتوانیم گره ای از مشکلات 
کارگران باز کنیم. رییس مجمع نمایندگان کارگران استان تهران اظهار کرد: اگرچه تاکنون چندین جلسه با 
نمایندگان کارگران تشکیل شده ولی به صورت غیررسمی و جهت آشنایی بوده که امیدواریم جلسات رسمی 

و تخصصی شورا در آینده نزدیک برگزار شود.
وی در ادامه اصلاح ساختار شورای عالی کار را مورد تاکید قرار داد و گفت: در بحث ترکیب شورا، در قانون 
به صراحت گفته شده که اعضای شورا شامل وزیر کار به عنوان رئیس شورای عالی کار، سه نفر از نمایندگان 
کارفرمایان و س��ه نفر از نمایندگان کارگری و دو نفر از افراد بصیر و مطلع به مس��ایل اقتصادی و اجتماعی به 

پیشنهاد وزیر کار هستند که طبق عرف، وزیر اقتصاد و وزیر صنعت در جلسات شورا حضور دارند.
تاجیک خاطرنشان کرد: با حضور وزرا در شورا مخالف نیستیم منتها شورای عالی کار اعلام نکرده که باید 
سه نماینده از دولت انتخاب شوند. هم اکنون سه تشکل رسمی کارگری داریم که به جای انتخاب سه نماینده 

از یک تشکل، می توان از هر تشکل یک نفر به عنوان نماینده حضور پیدا کند.
رئیس مجمع نمایندگان کارگران استان تهران در پایان ابراز امیدواری کرد: تغییر ساختار شورای عالی کار 
در دولت جدید اتفاق بیفتد تا حق رأی افراد در شورا مساوی باشد و کسانی در شورا حضور پیدا کنند که به 

مسایل مربوط به حوزه کارگری واقف و آشنا باشند.


